
 

 

Referat af individuelt kredsrådsmøde i Skanderborg den 8. maj 2017 

 

Tilstede  

Borgmester Jørgen Gaarde, kommunaldirektør Frederik Gammelgaard, politidirektør Jørgen 

Abrahamsen, chefpolitiinspektør Klaus Munk Nielsen, chefanklager Jan Østergaard og 

sekretariatschef Mette Venge Olesen. 

 
1. Velkomst 

      Jørgen Abrahamsen bød velkommen og takkede for kommunens bidrag til dagsorden.  

 

2. Den aktuelle situation i Sydøstjyllands Politi og i Dansk Politi i forhold til terror- og 

grænseindsats 

Jørgen Abrahamsen fortalte om den aktuelle situation i Dansk Politi, herunder at der er 

omprioriteret ca. 1200 mand på landsplan og sidste år svarede afgivelserne for Sydøstjyllands 

Politi til ca. 54 årsværk. Han forklarede, at afgivelserne har betydet en mindre produktion af sager 

og længere sagsbehandlingstid, men til gengæld har Sydøstjyllands Politi prioriteret den 

umiddelbare indsats i forhold til borgerne, herunder patruljedækningen.  

 

Klaus Munk Nielsen orienterede om, at responstiderne er steget i kommunen og at årsagen til 

stigningen hovedsagelig er, at færdselsuheld er kommet med i statistikken. Han oplyste endvidere, 

at Sydøstjyllands Politi fortsat er landets 3. bedste kreds. Jørgen Gaarde spurgte om stigningen 

havde sammenhæng med, at Skanderborg ikke længere har en lokalstation. Jørgen Abrahamsen 

redegjorde for situationen og tilkendegav, at han ikke mente, at det var grunden hertil, idet Horsens 

også tidligere var udkørselsstedet. Jørgen Gaarde tilkendegav, at han ønskede at udviklingen 

følges og drøftes løbende. Det var enighed om at følge udviklingen.  

 

3. Nyt fra kommunen ved borgmesteren. 

Jørgen Gaarde indledte med at takke for kontakten og dialogen i forbindelse med Ry-sagen. Han 

spurgte om sagen havde givet anledning til noget i relation til politiet – f.eks. flere henvendelser 

fra borgerne. Jørgen Abrahamsen fortalte, at politiet i en periode var mere synlig i området bl.a. 

på grund af anmeldelse af hærværk, men derefter tog landbetjenten over. Han fandt det positivt, 

at det så hurtigt var muligt at komme tilbage til normaltilstand. Der var herefter en generel 

drøftelse af sagens videre forløb og en dialog omkring omfanget af hashmisbrug i Ry. Den 

foreløbige vurdering er, at der ikke er noget der taler for, at misbruget i Ry er anderledes end i 

andre byer af tilsvarende størrelse/karakter, men at det bør undersøges nærmere. Chefanklageren 

redegjorde for processen omkring eventuel anke af dommen i Ry-sagen.  

 

Det blev aftalt, at den tætte dialog fortsætter. 

 

Jørgen Gaarde fortalte, at der fortsat er mange events med mange deltagere i kommunen. Dertil 

kommer en - forventet - ny veteranbane. Derefter blev indsatsen om særligt Smuk-festivalen og 

sikkerheden under arrangementet drøftet. Jørgen Abrahamsen oplyste, at planen for Smuk-festival 

er revurderet med inddragelse af de seneste erfaringer på området og de nye kompetencer i kredsen 

på chefpolitiinspektør og politiinspektørniveau. Han fortalte også, at festivalen blev drøftet på det 

seneste møde i den lokale beredskabsstab.  

 

Klaus Munk Nielsen tilkendegav i den forbindelse, at der er fokus på beredskabssamarbejdet på 

myndighedsniveau.  

 



 

 

Der var enighed om, at der under festivalen fortsat skal være fokus på bekæmpelse af narkotika. 

 

Klaus Munk Nielsen redegjorde for de politimæssige tiltag i relation til Sølund, Outdoor og 

veteranbanen.  

 

4. Udmøntning af flerårsaftalen i Sydøstjyllands Politikreds, herunder status på 

reorganiseringen  

Se ovenfor.  

 

a. Myndighedssamarbejde - Bevillingsnævn, herunder mødefrekvens og sammensætning 

Samarbejdet fungerer fint og der vil til sommeren 2017 blive udarbejdet en ny bevillingsstrategi. 

 

b. Den kriminalpræventive indsats og samarbejdet med kommunerne 

Se under punkt 3 

 
c. Den lokale beredskabsstab (LBS) (punktet er ikke på den fremsendte dagsorden) 

Klaus Munk Nielsen oplyste, at der for nylig havde været afholdt møde i den lokalberedskabsstab på det 

strategiske niveau med henblik på drøftelse af kredsens beredskab i forbindelse med større varslede og uvarslede 

hændelser. Det blev drøftet hvem, der skal deltage på kommunens vegne i møderne fremadrettet.   

 

Jørgen Abrahamsen understregede, at myndighedssamarbejdet på dette område er yderst vigtig for at sikre en 

effektiv krisestyring.  

 

Jørgen Gaarde og Frederik Gammelgaard beklagede den manglende deltagelse i de afholdte møder og de vil 

snarest muligt samle op og melde de relevante personer ind. De fik udleveret relevant materiale om samarbejdet.  

 

Den relevante mailadresse er: sojyl-lbs@politi.dk, og politikommissær Lars Ozol, der er politikredsens 

kontaktperson, kan træffes på telefonnummer 72 58 31 30.  

 

 

5. Mål — og resultatplan for Sydøstjyllands Politikreds, herunder prioritering af indsatsområder 
Klaus Munk Nielsen gennemgik politikredsens indsatsområder, der i 2017 omfatter vold, sædelighed, færdsel, 

tryghed, terror og indbrud.  

 

Jan Østergaard orienterede om anklagemyndighedens mål, der i 2017 retter sig mod vold og økonomisk 

kriminalitet. Rigsadvokaten har også fokus på anklagemyndighedens sagsbeholdning og sagsbehandlingstid, der 

er påvirket af situationen i politisøjlen. Han fortalte, at anklagemyndigheden stadig måles på 

domfældelsesprocenten, der på landsplan ligger på ca. 90 %. Kvaliteten af sagerne er ligeledes et fokusområde, 

og første resultat af kvalitetsmålingen viser, at der er forbedringsmuligheder for så vidt angår påstande om 

udvisning.  

 

Den 1. maj 2017 er retterne startet op med digitale retssager, og i løbet af det kommende år er planen, at alle 

retssager skal køre digitalt. Opgaven med at få sagerne digitaliseret ligger hos anklagemyndigheden.  

 

a. Særligt om samarbejde omkring indbrudsindsatsen 
Klaus Munk Nielsen orienterede om et af punkterne fra det fælles kredsrådsmøde i december 2016, hvor der 

blev talt om et tættere samarbejde med kommunens medarbejdere i forhold til at være opmærksomme på 

mistænkelige biler, personer el.lign. i forbindelse med deres arbejde. Muligheden for, at politiet kan sætte 
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klistermærker og lægge actioncards i kommunens biler blev drøftet. Der var enighed om, at idéen var god, og at 

emnet sættes på dagsorden til det fælles kredsrådsmøde til august.         

 

6. Almindelig kriminalitets statistik 

Jørgen Abrahamsen gennemgik det udleverede materiale, der viser at indbrud er stigende i 

Skanderborg, men at kriminaliteten generelt er faldende. Han tilkendegav, at der er politimæssig 

fokus på indbrud og at det understøttes af den planlagte indsats jf. punkt 5. Han understregede, at 

indsatsen mod indbrud er en fælles indsats i Vestdanmark. 

 

Med hensyn til færdsel er E45 fortsat en udfordring. Jørgen Gaarde oplyste, at der er dialog med 

vejdirektoratet omkring udvidelse af E45.  

 

a. Tvangsindlæggelser 

Jørgen Abrahamsen redegjorde for udviklingen i Sydøstjyllands Politi og tilkendegav, at det var 

en stor opgave for politiet. Borgmesteren oplyste, at der er særlig fokus på de psykisk syge og at 

der derfor er nedsat en gruppe med forskellige kompetencer til at hjælpe denne gruppe af borgere 

i kommunen. Klaus Munk Nielsen oplyste, at karakteren af tvangsindlæggelserne har ændret sig, 

idet der anvendes mere tvang og dermed også flere politiressourcer på opgaven.  

 

7. Opfølgning i forhold til sidste kredsrådsmøde 

  Intet at bemærke 

 

8. Aktuelle sager  

Se under punkt 3 

 

9. Eventuelt, herunder ønsker til emner til drøftelse på næste fælles kredsrådsmøde den 23. august 

2017 

Ingen ønsker  

 

 

Med venlig hilsen 

Mette Venge Olesen 

Sekretariatschef 
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